
Referat KA fagmøde mandag den 30. september 2019 
 

1. Valg af ordstyrer og referent 
RBN ordstyrer og TV referent 
Præsentationsrunde til ære for Minna. Velkommen til Minna. 
 

2. Godkendelse af referat fra 13. maj 2019 
Godkendt 
 

3. Teamrunde  
Nord – Skal have to KA-praktikanter.  
Elisabeth i uge 48. Elisabeth er i gang med grundforløbet, og har været i praktik i 
tandplejen tidligere. 
Filandro i uge 46. 
 
Syd – I gang med at samle op på de administrative opgaver efter Mette er holdt. 
Helle B. er sygemeldt på deltid. 
Mette R. er startet som vikar, velkommen til hende. 
Diana stopper i Syd, hun skal på OR, på skoleophold og på TB frem til sommerferien. 
Line og Thomsen hjælper indtil videre, tak til dem  
Skal have en erhvervspraktikant her i efteråret, og skal også have Filandro i uge 47. 
 
Øst – Ditte er tilbage fra barsel, velkommen tilbage til Ditte  
Ellers ikke noget nyt, alt vel øst på. 
 
Vest – Har haft en praktikant i uge 39. 
Line er lånt ud til Syd i to dage om ugen indtil videre. 
Har fået tandlægehjælp af Lise, Christina x 2 og John. Berit hjælper hver fredag frem til 
december, men der mangler tandlægehjælp efter nytår. 
 
OR – Diana starter på OR d. 1.10. Skal være der frem til efterårsferien. 
OR har haft specialtandlægestuderende. 
 
Midt – Minna er ansat som vilkar for Henriette Lykke, der er deltidssygemeldt. 
Diana starter til december efter sit skoleophold. 
Andrea er delvis sygemeldt, så der mangler behandlere nogle dage. 
 
Administrationen – Vi har Lea på besøg to dage om ugen i ca. to måneder. Lea er 
kandidatstuderende på Ålborg Universitet. 
Mai-Britt er kommet lidt op i tid, og her her nu fire dage om ugen til kl. 13. Hun bliver 
raskmeldt til efterårsferien, og tilbage på sædvanlig tid efter ferien. 
 
Voksentandplejen – Har været til ERFA møde i Skjern, hvor de bla. hørte et spændende 
indlæg om synkebesvær. 
Mariane er stadig delvis sygemeldt med sin arm.  
Linda hjælper om fredagen frem til jul. 
 



4. Journalanmodning i TK2 
Birthe viste journalanmodning. Se vejledning: 
https://broen.randers.dk/media/51144/journalflyt.pdf 
 

5. EDI 
Trine viste hvordan man sender en meddelelse via EDI igennem en patientjournal. 
Vejledning (side 10-13 beskriver hvordan man sender en ny meddelelse): 
 https://broen.randers.dk/media/51143/vejledning-til-edi-portalen-juli-2018.pdf 
 

6. Scanora – import af rtg 
Birthe gennemgik import af rtg. Se vejledning: 
https://broen.randers.dk/media/44565/scanora-hurtig-eksport-hurtig-import.pdf 
 
      7. Underretninger 
�  Hvordan er proceduren, når der stadig er udeblivelser, selvom der har 
været kontakt efter udeblivelsesbrev? 
Svar: Der sendes forvarsel, hvis de bliver væk igen. 
�  Når der indkaldes til møde i Myndighedscenteret efter en underretning 
– hvem tager afsted? 
Svar: Det blev besluttet at Thomsen, Ditte, Anny og Hanne deltager i møderne i 
Myndighedscentret. Mødet handler om at understøtte barnet og familien, så de kommer til 
tandlæge. Der var undren over, hvad der udløser indkald til møde, da det ikke er alle 
underretninger, der ender i et møde. 
Tandlægerne har også haft det på deres fagmøde. 
�  Fremskudte rådgivere – er der samarbejde nogen steder? 
Svar: De fremskudte rådgivere, råder næsten altid til at lave en underretning. 
 

7. Ny ferielov 
Hanne orienterede om den nye ferielov, og hvordan ferietimerne bliver optjent i det nye 
ferieår. Se vedhæftede. 
 

8. KA fagkonference i Nyborg i juni. 
Astrid fortalte om et oplæg med Pia Wogelius om hypomineraliseringer, hypoplasier, 
opasiteter, MIH. Handlede om, hvordan det ser ud i munden, årsagen og behandling. 
 
Trine fortalte om tandpleje i fængslet. Et oplæg med Mette Christiansen og Anette Jessen, 
der er klinikassistenter i Silkeborg Kommunale Tandpleje. En gang om ugen tager de til 
Enner Mark fængslet i Horsens, hvor de laver nødbehandlinger på fangerne.  
Hanne vil spørge, om de vil komme og lave et oplæg for os på et fagmøde. 
 
Randi fortalte om et oplæg om slimhundelidelser, hvor en del af oplægget var, at savle i et 
krus  
 
Hanne fortalte op Menneskebiblioteket. Forskellige mennesker kommer og fortæller deres 
historie, som en levende bog. Tit er deres historie om fordomme. Det er tilladt at stille 
spørgsmål, og det er tilladt for ”bogen”, at sige fra, hvis den ikke har lyst til at svare. Meget 



spændende, selvom en af ”bøgerne” desværre begyndte at græde pga. kritiske spørgsmål 
ang. Niqab. 
Se mere om Menneskebiblioteket her: http://menneskebiblioteket.dk/ 
 

9. Besøg på klinikassistent uddannelsen i Ålborg 
Elevnetværket og Lars har været på besøg på klinikassistentuddannelsen i Ålborg, for at 
undersøge kvaliteten af uddannelsen udenfor Tandlægeskolen. Positiv oplevelse, men 
måske for få tandlæger tilknyttet som undervisere. 
 

10. Evt. 

Hanne havde virkelig mange punkter til evt.  

• Velkommen til Diana i HK. Nu er der 100% medlemskab i klinikassistentgruppen. 
• Massageordningen fortsætter også her i efteråret. Skema kommer snart. 
• Generalforsamling d. 15.11.19 Indbydelse kommer. 
• De fleste maskiner med Windows 7, kan ikke komme på mail, eller bruge Office 

pakken. Det er muligt at læse mails ved at gøre dette: 
 
Som nødløsning til Outlook-problemet kan nedenstående link bruges til mail/kalender. Dog er 
det en ren mail/kalenderløsning som IKKE kan bruges  med integration til SBsys, Fasit, 
Sikkermail,  
Signaturer osv.  
  
Klik på linket. 
Indtast dit bruger ID (DQnr eller apknr.) samt kode (som når du logger ind på din pc). 
  
Du kan vælge mellem Mail og kalender i det firkantede felt øverst til venstre. 
  
https://outlook.randers.dk/owa 
 

• Alle maskiner bliver rullet til Windows 10, forhåbentlig i efterårsferien. Der kommer 
besked på mail efterhånden, som IT får det planlagt. Giv besked til hinanden, da det 
jo ikke er alle, der kan læse mails  Tøm jeres skriveborde, og lav mapper på U-
drevet, til det der skal gemmes. Se hvordan her: 
https://broen.randers.dk/media/8486/flytte-dokumenter-fra-skrivebordet-og-oprettet-
genvej-til-dokumentet-efterfoelgende.pdf 

 

Bestyrelsen har efterfølgende opdaget en fejl. Vi er ved et tidligere møde blevet enige om, 
at det er bestyrelsen, der laver dagsorden, og har derfor også ordstyrer- og 
referentopgaven. Det husker vi fremover. 

De enkelte teams skiftes til at sørge for forplejning, og rydde op bagefter.  

Rækkefølgen er: Midt – Voksen –OR – Administrationen – Syd – Øst – Vest – Nord 

Næste møde er d. 19.11.19, hvor Midt sørger for forplejning og oprydning. 


